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VEĆE PLATE OD 1. NOVEMBRA Vlada usvojila: Povećanje od 8 do 15 odsto, ovi sektori dobijaju najviše, 
LEPA VEST I ZA PENZIONERE 

Vlada Srbije usvojila je odluku o povećanju zarada u javnom sektoru od 1. novembra i u proseku će 
iznositi osam do 15 odsto izjavila je predsednica Vlade Ana Brnabić. 

Najveći rast plata dobiće medicinske sestre i tehničari koje će biti od 15 odsto, a zatim doktori od 10 
odsto. 

Sledeće najveće povećanje posle medicinara biće za nauku i kulturu, što će biti 10 odsto, najavila je 
premijerka. 

Devet odsto dobiće zaposleni u prosveti, sudije, tužioci, zaposleni u sudovima i tužilaštvima, u 
ustanovama socijalne zaštite, kao i pripadnici bezebdnosnih službi i snaga. Zaposleni u državnoj upravi 
imaće povećanje od osam odsto. 

"Blic Biznis" je ranije napravio detaljnu računicu o tome koliko će biti povećane mesečne zarade 
medicinskim sestrama. 

Penzioneri će od 1. decembra dobiti jednokratnu pomoć od 5.000 dinara. 

https://www.blic.rs/biznis/vesti/detaljna-racunica-ovo-su-tacni-iznosi-povecanja-plata-za-60000-medicinskih-sestara-a/7wv06wy


 
 

"Još uvek radimo na budžetu za 2020. ali potrudućemo se da povećanje penzija od januara bude makar 
pet odsto, a trudićemo da bude i više, u skladu sa mogućnostima, a da ne ugrozimo fiskalnu i finansijksu 
sigurnost zemlje", rekla je premijerka Brnabić. 

Na kraju avgusta smo imali suficit od 46,4 milijarde dinara, što je za 60 milijardi bolje od očekivanog, 
naglasila je ona. 

"Moramo da se borimo da zadržimo naše medicinske radnike i tehničare, ali i doktore i to kontinuiranim 
povećanjem njihovih plata, koje će biti i pre kraja godine", kazala je premijerka. 

Istakla je da se država bori protiv njihovog odlaska i tako što ulaže milijardu evra u zdravstvenu 
infrasturkturu u kliničke centre, bolnice i drugo. Brnabić je rekla da će predlog rebalansa budžeta biti već 
tokom popodneva ili večeri prosleđen skupštini na odlučivanje. 

"Kada kažete rebalans kod nas to ima negativnu konotaciju, zato što je rebalans u prošlosti uvek bio 
način da država deficit budžeta koji je napravila za potrošnju preko mere i plana. Ovo je prvi pozitivni 
rebalans u Srbiji, to znači da ga imamo ne zato što smo povećali rashode, pa sada to pokrivamo, već zato 
što smo povećali prihode, koji su veći od očekivanih", rekla je Brnabić. 

Kako je premijerka istakla, prema preliminarnim podacima u prvih sedam meseci ove godine Srbija je 
privukla dve milijarde i 320 miliona evra direktnih stranih investicija, što je 43 odsto više nego u istom 
periodu 2018. godine. 

"Do ovoga nije bilo lako doći a postiže se time što dovodite jednog po jednog investitora, time što oni 
imaju dobre uslove, i pri tome ne subvencije - one su najmanje stavka u svemu tome, već predvidivo 
okruženje, dobru komunikaciju s vladom, uslove koji su transparentni, nema korupcije", rekla je Brnabić. 

Inače, ministar finansija je rekao u intervjuu za Blic da očekuje da će već u decembru prosečna plata biti 
iznad 500 evra, kao i da će povećanje u javnom sektoru uslediti od novembarske plate, koja se isplaćuje 
u decembru. 

"Prema najavama predsednika Vučića, najveće povećanje osetiće medicinski radnici, pre svega sestre, a 
zatim doktori. Tako da će povećanje prosečno biti veće od šest odsto", rekao je Mali. 

Vlada je na jutrošnjem zasedanju donela odluku koja je najavljivana u javnosti poslednjih nedelja. 

Pre toga tokom vikenda zasedali su Odbori koji su razmatrali povećanja zarada. Vlada i ove godine ima 
suficit što znači da je domaćinski poslovala. Biće urađen rebalans, a i do kraja godine budžet za narednu 
godinu kada će biti precizirano usklađivanje plata i penzija od početka 2020. godine. 

 

 



 
 

 

 

Savić: Povećanje plate zdravstvenim radnicima pozitivan pomak 

Predsednik Sindikata zaposlenih u zdravstvu i socijalnoj zaštiti Zoran Savić kaže da je najavljeno 
povećanje plata medicinskim sestrama i tehničarima od 15 odsto, lekarima od 10 odsto, pozitivan 
pomak unapred. 

On je naveo da se nastavlja pozitivan trend da se iz godine u godinu plate zaposlenima u zdravstvu 
povećavaju i da je povećanje sve veće. 

"To pokazuje jednu dobru tendenciju i nadam se da ćemo uskoro imati prosečne zarade u visini 
prosečne potrošačke korpe, što je jedan od zahteva sindikata. Mislim da je ovo svakako jedan pozitivan 
pomak unapred", rekao je Savić za Tanjug nakon današnjeg sastanka sa ministrom zdravlja Zlatiborom 
Lončarom. 

Napominje da će plate plate biti povećane i zdravstvenim radnicima koji rade u socijalnoj zaštiti, ali i 
nemedicinskim radnicima od osam odsto. 

Podseća da su plate zdravstvenim radnima od 2015. godine kumulativno povećane između 37,5 i 53 
odsto što je, kako kaže, značajan pomak unapred, kao i da je ovo drugo povećanje plata u ovoj godini, da 
je jedno bilo u januaru ove godine, a da će naredno biti u novembru. 

Savić kaže da su predstavnici sindikata sa ministrom zdravlja razgovarali i o uslovima rada, o ulaganju u 
opremu i infrastrukturu, prijemu novih kadrova, dodeli specijalizacjja za zdravstvene radnike, 
poboljšanju uslova stanovanja. 

"Mislim da ćemo uskoro krenuti u rešavanje stambenih pitanja zdravstvenih radnika izgradnjom jeftinih 
stanova. Razgovarali smo i o primeni platnih razreda tokom naredne godine i vrednovanju rezultata 
rada, da konačno onaj ko radi više ima i veću platu", naglasio je on. 



 
 

 

 

NOVA METODA LEČENJA BOLA U LEĐIMA Kiseonik, ozon i nekoliko iglica UMESTO OPERACIJE NA 
KIČMI 

Samo nekoliko iglica, kiseonik i ozon bili su dovoljni da se Dušan Burić (72), koji je godinama trpeo 
strašne bolove u kičmi zbog diskus hernije, oporavi. 

Uporni bolovi u donjem delu kičme, odnosno diskus hernija, kod pacijenata koji, i pored bolova nisu za 
operaciju, poprilično mogu da utiču na kvalitet njihovog života. Ograničeni pokreti, često uzimanje 
medikamenata od kojih bol nakratko popusti nisu rešenje na duge staze. Srećom, od pre nekoliko dana, 
u Centru za radiologiju i magnetnu rezonancu Kliničkog centra Srbije pacijentima je na raspolaganju nova 
intervencija za lečenje diskus hernije i bola koji to stanje izaziva. 

- U pitanju je terapija lumbalnog bola koji je različitog porekla. Kroz tanke igle u regiju se aplikuje 
mešavina kiseonika i ozona u određenoj koncentraciji. Ova terapija ima višestruko dejstvo - lokalno 
protiv bola i zapaljenja, poboljšava mikrocirkulaciju i dovodi do rezolucije venske staze, poboljšava 
lokalno snabdevanje kiseonikom i smanjuje edem nerva i ishemiju, dok direktnim dejstvom na 
mukopolisaharide smanjuje volumen diska - objasnila je za "Blic" prof. dr Ružica Maksimović iz Centra za 
radiologiju i magnetnu rezonancu. 

Procedura je takva da pacijent odlazi na pregled kod ortopeda i neurohirurga koji daju preporuku da je 
potrebno da se radi ova procedura. 

- Oni pacijenti koji nisu za hiruršku intervenciju jesu kandidati za ovu vrstu terapije. To nije nešto što oni 
mogu da procene, te zato imamo veći broj specijalnosti u timu; radiolog, neurohirurg, ortoped, 
neurolog, fizijatar - dodaje dr Kristina Davidović. 

Nakon što uradite pregled magnetnom rezonancom i dobijete procene neurohirurga ili ortopeda, 
dolazite u KCS na terapiju koja sveukupno traje oko sat vremena. 



 
 

- Koristimo tanke igle, pacijenti logično osećaju da im ulazimo pod kožu s njima, ali sva dosadašnja 
iskustva su pozitivna. Nakon urađene terapije, pacijenti leže pola sata, a zatim idu kući. Nakon toga je 
potrebno da naredne dve, tri nedelje nemaju veće fizičke napore - pojašnjava prof. Maksimović. 

Dr Davidović dodaje da neki pacijenti osete momentalno olakšanje, dok neko boljitak oseti posle sedam 
dana, a neko posle druge terapije. 

- Kod nekih je poboljšanje do izvesne granice i onda su to kandidati koje mi ponovo procenjujemo na 
osnovu skale bola. U slučaju da nije došlo do poboljšanja, onda su oni kandidati za drugu intervenciju 
koja može da se radi posle mesec dana i posle još jednu, takođe posle mesec dana. Dakle, sve ukupno, 
tri puta se ponavlja - podvlači prof. Maksimović. 

"Sada me ništa ne boli" 

Jedan od prvih pacijenata bio je Dušan Burić koji je za "Blic" objasnio da tokom terapije nije osetio ništa, 
osim nelagodnosti zbog dužeg ležanja na stomaku. 

- Od neizdrživog bola u leđima patim se najmanje godinu, dve. Bio sam kod neurohirurga, rekli su mi da 
operacija nije potrebna, već fizikalna. Ja se nadam da će mi posle ove nove terapije biti bolje. Sada treba 
da odležim, ali ništa me ne boli - kroz osmeh nam je rekao Burić. 

 

 

Nova oprema u bolnici u Pančevu 

PANČEVO -  U pančevačku bolnicu stigla je nova oprema, koja će građanima omogućiti kvalitetnije 
preglede i uslugu. 

Odeljenje ORL pančevačke bolnice dobilo je novu opremu, novi radni pult koji je opremljen 
najsavremenijim aparatima. 



 
 

Kako je za RTV rekao dr Veljko Božić, načelnik odeljenja ORL, novi radni pult je veoma značajan za rad na 
odeljenju, već deset dana je u upotrebi, sve je na jednom mestu, a u sklopu jednog ambulantnog 
pregleda sada je moguće uraditi i komplikovanije preglede. 

"Nova oprema mnogo će značiti za pacijente, medicina napreduje, a pratiti nove trendove samo je 
moguće sa novom opremom", rekao je dr Božić. 

 

KCV: Nabavljena nova oprema i sređena kupatila za porodilje 

NOVI SAD: Klinika za ginekologiju i akušerstvo Kliničkog centra Vojvodine dobila je novi laparoskopski 
stub, čime je u novosadskoj Betaniji stvoren uslov za dalji razvoj savremene ginekologije i ginekološke 
endoskopije. 

Takođe, u Klinici je završena i obnova sanitanih čvorova i kupatila na Odeljenju poluintenzivne nege 
porođajnog bloka, te su poboljšani i uslovi za boravak pacijentkinja, kao i za rad zaposlenih. 

Direktorka Kliničkog centra Vojvodine profesorka dr Edita Stokić kaže kako su sada sobe porodilja dobile 
novo ruho, a da je za radove koji su koštali 3,2 miliona dinara, novac izdvojio Pokrajinski sekretarijat za 
zdravstvo. 

Sanacijom kupatila u Klinici za ginekologiju i akušerstvo, poboljšavaju se uslovi boravka porodilja 
operisanih carskim rezom, a podignut je i nivo postporođajne nege. Ugodniji i komforniji smeštaj 
pacijentkinja indirektno povećava nivo zadovoljstva pacijentkinja, a kada su zadovoljni pacijenti, 
zadovoljno je i osoblje, istakla je dr Stokić. 

Upravnik Klinike za ginekologiju i akušerstvo docent dr Đorđe Ilić navodi da je nabavljen i laparoskopski 
stub, takođe zahvaljujući Pokrajinskom sekretarijatu za zdravstvo, koji je olaćen 14.1 milion dinara. 



 
 

Nabavkom novog laparaskopskog stuba započinjemo sa uvođenjem savremene ginekologije. Svedoci 
smo ekspazivnog razvoja ginekoloških endoskopskih procedura u oblasti reproduktivne medicine, 
ginekološke onkologije i opšte ginekološke hirurgije, koje nose brojne prednosti po pacijenta i 
zdravstveni sistem. Danas, praktično ne postoji ginekološka procedura koja ne može da se izvede 
endoskopski. U vodećim evropskim i svetskim centrima, udeo procedura koje se izvode endoskopski, 
značajno prevazilazi klasičnu ili otvorenu hirurgiju, istakao je dr Ilić. 

Ove godine rođena 4.521 beba 

Od početka godine na Klinici za ginekologiju i akušerstvo bilo je 4.409 porođaja, a rođeno 4.521 
novorođenčadi. Prošle godine u ovom periodu bilo je 4.315 porođaja, što je za 94 porođaja manje nego 
danas, kazala je dr Stokić. 

Prema njegovim rečima, u Klinici za ginekologiju i akušerstvo godinama unazad radi se veliki broj 
endoskospkih procedura, pre svega iz oblasti reproduktivne medicine. 

Dobijanjem novog laparoskopskog stuba, vrhunskih tehničkih perfomansi, stvoren je uslov za dalji razvoj 
ginekološke endoskopije u zahtevnijim i kompleksnijim oblastima ginekološke hirurgije, naglasio je dr 
Ilić. 

 

 

Građani svojim doprinosima pune RFZO sa preko milijardu evra 

Samo iz republičkog budžeta ove godine je za zdravstvo u Srbiji izdvojeno 18,7 milijardi dinara ili negde 
oko 160 miliona evra. 

Republički fond za zdravstveno osiguranje na raspolaganju godišnje ima nekih 250 milijardi dinara ili dve 
milijarde evra od čega znatno više od polovine novca „zarade“ na doprinosima koje plaćaju poreski 
obveznici, tako da tek malo više od trećine budžeta ili nekih 90 milijardi dinara čine sredstva iz državnog 
budžeta. 



 
 

Ovakvom računicom dolazimo do toga da država izdvaja nepunih milijardu evra godišnje za celokupan 
zdravstveni sistem, lečenje, pomoć retkim bolestima, primarnu zaštitu, administraciju i druge troškove, 
ali i na rekonstrukciju i izgradnju domova zdravlja i drugih zdravstvenih ustanova.  

To je, ipak, malo manje od onoga o čemu je pre nekoliko dana pričao ministar zdravlja Zlatibor Lončar 
rekavši da država izdvaja ogromna sredstva koja se mogu meriti milijardama evra u poboljšanje uslova 
lečenja ljudi u Srbiji. Tim parama, kako je rekao, izgrađeni su najsavremeniji klinički centri u najvećim 
gradovima Srbije.  

„Država velika sredstva izdvaja i za usavršavanje lekara, u lečenje obolelih od retkih bolesti, u nabavku 
lekova, kako ne bi bilo nestašica“, rekao je Lončar.  

Milijarde evra ulaganja o kojima Lončar priča teško bi se mogle staviti u plural ako se pogleda budžetski 
plan za ovu godinu.  

A u njemu je za preventivnu zdravstvenu zaštitu izdvojeno 9,3 miliona evra, od čega šest miliona ide kao 
podrška radu instituta i zavoda za javno zdravlje, više od milion evra ide za Batut, a nekih 670.000 evra 
za uspostavljanje nacionalnog programa za presađivanje ljudskih organa.  

Manje od 800 miliona dinara ili 6,7 miliona evra ove godine izdvojeno je za razvoj kvaliteta i dostupnosti 
zdravstvene zaštite, dok je za razvoj infrastrukture izdvojena trećina budžeta – što je nekih 50 miliona 
evra. Polovina od tog novca, oko 25 miliona evra namenjeno je za izgradnju i opremanje zdravstvenih 
ustanova, od čega sedam miliona za rekonstrukciju Kliničkog centra u Beogradu, dok je za fond 
namenjen lečenju bolesti u inostranstvu za ovu godinu izdvojeno četiri miliona evra.  

– Da je ministar ozbiljan pokazao bi nam gde su uložene te milijarde, a pre krečenja i nabavljanja aparata 
koji su često sumnjivog kvaliteta prvo bismo pričali o adekvatnom broju zdravstvenih radnika – kaže za 
Danas predsednik Sindikata lekara i farmaceuta Rade Panić.  

On napominje da je ključan problem u stvari nepoštovanje zakona.  

– Sve što se radi u zdravstvu danas je pranje para. Niko ne radi ozbiljno, i ono što treba jeste najpre 
organizovati službu da funkcioniše sa ovim kapacitetima koje sada imamo. Onda hitno zaposliti 
adekvatan broj zdravstvenih radnika i obezbediti odgovarajuće uslove za lečenje – ističe naš sagovornik.  

On podseća da u Srbiji radi 114.000 zdravstvenih radnika i da nam trenutno nedostaje još 15 odsto. Priče 
o tome da će plate od 50.000 dinara vratiti medicinske sestre u Srbiji za njega su, kako kaže, smešne.  

– Kada se priča o izgradnji zdravstvenih ustanova, mi već godinu tražimo dokumentaciju da vidimo 
upotrebnu dozvolu za Klinički centar u Nišu i ne možemo da dođemo do toga. Nije urađena ni procena 
faktora rizika. U Kraljevu, a to pouzdano znam, od 15. februara rade aparati za anesteziju koji nisu 
atestirani – napominje Panić.  

On ističe da Ministarstvo ne radi u opštem interesu i da sve ide ka tome da iz državnog pređe u privatne 
ruke, a uvođenje sistema poput onog u SAD kod nas bilo bi, smatra, u najmanju ruku katastrofalno. 
„Postoje procene da će 2020. u EU nedostajati 280.000 lekara, samo lekara, da ne govorimo o drugim 
zdravstvenim radnicima. A kod nas su primanja najmanja u regionu“, naglašava Rade Panić.  



 
 

Za predsednicu Sindikata medicinskih sestara i tehničara Srbije Radicu Ilić krivca ne treba tražiti samo u 
ministru i njegovom Ministarstvu, već treba gledati šire i organizovati okrugle stolove i debate na kojima 
bi svi koji su stručni dali svoje predloge kako popraviti stanje u domaćem zdravstvu.  

– Nesporno je da se ulaže u zdravstvo, to mi koji smo u sistemu vidimo. Međutim, ono što nam najviše 
nedostaje i u šta treba još ulagati jesu ljudi. NJih je sve manje, to nam je postalo hronični problem – 
ističe Ilić.  

Prema procenama i podacima od ranije, prethodnih godina Srbiju je prosečno godišnje napuštalo i do 
2.000 zdravstvenih radnika, među kojima najviše medicinskih sestara. Visina plate, tvrdi Ilić, nije osnovni 
razlog za to.  

– Nama jesu bitne plate, ali mnogo su nam bitniji uslovi za rad, nedostatak kadra i bolja klima. Čekamo 
pregovore za novi kolektivni ugovor i sada već pišemo novi dopis u kom se žalimo na prekovremene sate 
naših radnika u KC Niš – napominje Ilić. Ona ističe kako sestre rade prekovremeno, koje im se ne plaća, a 
slobodne dane ne mogu da uzimaju jer nema ko da radi umesto njih. 

 

"Podrška dojenju kroz primarni nivo zdravstvene zaštite" 

U susret Nacionalnoj nedelji podrške dojenju koja se obeležava od 01. do 07.10.2019. godine 
započinjemo realizaciju projekta „Podrška dojenju kroz primarni nivo zdravstvene zaštite“. Prvi 
ciklus radionica je planiran za 17.09.2019. i 24.09.2019. godine sa početkom u 12 časova u 
edukativnoj sali Doma zdravlja „Novi Sad“ Bulevar cara Lazara br. 75. 

Dojenje je najprirodniji dar, najzdraviji način ishrane novorođenčeta, odojčeta i malog deteta do 
navršene druge godine. Dojenje i majčino mleko unapređuju zdravlje majke, deteta, i zdravlje 
tokom čitavog života. Ne samo sastav, već je i količina mleka prilagođena uzrastu deteta i 
njegovim potrebama i zato majčino mleko predstavlja standard ishrane. 

 

Dojenje je mnogo više od hranjenja. Majčino mleko ima neprocenjivu vrednost za sveobuhvatni 
razvoj, jer sadrži sve što je potrebno za fizički, psihički, socijalni, emocionalni i saznajni razvoj, 
razvoj svih čula (vid, miris, sluh, dodir, ukus) i inteligencije (govora i jezika) i štiti od mnogih 
infekcija i alergija, a kod odojčadi smanjuje rizik od sindroma iznenadne smrti. Veoma je važno 
da se, tokom boravka u porodilištu, majka i novorođenče ne razdvajaju, jer majka tada može 



 
 

podojiti dete čim se ono probudi. Primena anestezije tokom porođaja (opšta ili epiduralna) ne 
predstavlja prepreku za rani početak dojenja. 

Prednosti dojenja za majku su mnogostruke: pomaže uspostavljanju emocionalne veze sa 
detetom, smanjuje rizik od postporođajne depresije, smanjuje krvarenje posle porođaja i rizik 
od pojave anemije, doprinosi normalizaciji telesne mase, a dugoročni efekti su smanjivanje 
rizika od pojave osteoporoze i pojave malignih oboljenja dojke i jajnika. Dojenje doprinosi 
skladnijim porodičnim odnosima, rasterećuje porodični budžet, štedi vreme. 

Podrška dojenju se realizuje kroz sva tri nivoa zdravstvene zaštite, ali otpočinje i završava se 
kroz primarni nivo zdravstvene zaštite. Budući roditelji su još tokom trudnoće usmereni na tim 
izabranog ginekologa, Školu za trudnice i savetovalište za trudnoću gde formiraju stav o načinu 
hranjenja deteta kada se rodi. Po izlasku iz porodilišta brigu i nadzor nad porodicom preuzimaju 
patronažne sestre i tim izabranog pedijatra. Od izuzetne je važnosti da svi zdravstveni radnici u 
lancu podrške imaju savremena saznanja u vezi sa dojenjem kako bi zajedno slali 
nedvosmislenu, ujednačenu poruku o praksama koje doprinose i podržavaju razvoj laktacije. 
Jedan od najvažnijih (ako ne i najvažniji) princip rada zdravstvenih radnika je da prvenstveno ne 
naškode, ali da bi to bilo moguće moraju da imaju saznanja o savremenim stručnim stavovima u 
vezi sa dojenjem. 

 

"Prevencija faktora rizika za nastanak nasilja - 2019" 

Projekat Doma zdravlja “Novi Sad“ i Uprave za zdravstvo Grada Novog Sada počinje realizaciju projekta 
„Prevencija faktora rizika za nastanak nasilja - 2019“ koordinator projekta je spec. sms Mirela Buculjević. 

Projekat će se sprovesti u četiri mesne zajednice, četiri  radne organizacije i na dva fakulteta. 

Zakazana predavanja su: 

1. Mesna zajednica „Kać“, Kać 17.09.2019. od 18 časova 
2. Mesna zajednica „Rumenka“, Rumenka 24.09.2019. od 18 časova 
3. Mesna zajednica „Sremska Kamenica“, Sr.Kamenica 10.10.2019. od 18 časova 
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